
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, http://council.sofia.bg

ПРОТОКОЛ № 19
от 19, тържествено, заседание на Столичен общински съвет, 

проведено на 17.09.2024 г.

Днес, 17.09.2024 год. в заседателната зала на Столичен общински съвет - "София" на V 
етаж, ул. "Московска", № 33 се проведе 19, тържествено, заседание на Столичен 
общински съвет. Заседанието беше открито от господин Цветомир Петров - 
председател на Столичен общински съвет в 10:09 часа.
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 43 общински 
съветници от общо 61, поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите общински съветници е приложен към протокола.
Точка 0 (Нулева)
СОА18-000/17.09.2024 г.
Обсъждане и приемане на дневен ред за тържественото заседание № 19. 
Председателят на СОС докладва дневния ред на заседанието.
Предложен е проект за дневен ред от две точки.

ПРОЕКТ НА ДНЕВЕН РЕД

0 Обсъждане и приемане на дневен ред за заседание № 19.
Приветствия от кмета на Столичната община и председателя на Столичния общински 
съвет.

2 Награждаване със званието „Почетен гражданин на София”.
Гласуване на дневния ред.
Резултат от гласуването: 'за' - 45, 'против' - 0 и 'въздържали се' — 0. Дневният ред се
приема.

1. Анна Стойкова: За
2. Антон Койчев: За
3. Антон Хекимян: За
4. Ася Тодорова: За
5. Благовеста Кенарова: За
6. Бойко Димитров: За
7. Бонка Василева: За
8. Борис Бонев: За
9. Ваня Тагарева: За
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10. Венци Стойчев: За
11. Веселин Калановски: За
12. Вили Лилков: За
13. Гергин Борисов: За
14. Деян Николов: За
15. Диана Тонова: За
16. Димитър Вучев: За
17. Димитър Данаилов: За
18. Димитър Шалъфов: За
19. Диян Стаматов: За
20. Драгомир Драгомиров: За
21. Драгомир Младенов: За
22. Екатерина Йорданова: За
23. Емилия Ангелова: За
24. Ивайло Костадинов: За
25. Иван Виделов: За
26. Иван Сотиров: За
27. Иван Таков: За
28. Карл ос Контрера: За
29. Красимир Гълъбов: За
30. Лорита Радева: За
31. Мирослав Боршош: За
32. Николай Велчев: За
33. Пламен Данаилов: За
34. Пламена Терзирадева- Велкова: За
35. Росица Николова: За
36. Румен Александров: За
37. Севделина Петрова: За
38. Симеон Ставрев: За
39. Станислав Младенов: За
40. Стефан Марков: За
41. Стефан Спасов: За
42. Татяна Георгиева: За
43. Христо Копаранов: За
44. Цветелина Симеонова- Заркин: За
45. Цветомир Петров: За

Окончателно гласуване на дневен ред:
Общинският съвет гласува и със 'за' - 45, 'против' - 0 и 'въздържали се' - 0. Дневният ред 
се приема.
Общо гласували: 45
За 45
Против 0
Въздържали се 0

1. Анна Стойкова: За
2. Антон Койчев: За
3. Антон Хекимян: За
4. Ася Тодорова: За
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5. Благовеста Кенарова: За
6. Бойко Димитров: За
7. Бойка Василева: За
8. Борис Бонев: За
9. Ваня Тагарева: За
10. Венци Стойчев: За
11. Веселин Калановски: За
12. Вили Лилков: За
13. Гергин Борисов: За
14. Деян Николов: За
15. Диана Тонова: За
16. Димитър Вучев: За
17. Димитър Данаилов: За
18. Димитър Шалъфов: За
19. Диян Стаматов: За
20. Драгомир Драгомиров: За
21. Драгомир Младенов: За
22. Екатерина Йорданова: За
23. Емилия Ангелова: За
24. Ивайло Костадинов: За
25. Иван Виделов: За
26. Иван Сотиров: За
27. Иван Таков: За
28. Карлос Контрера: За
29. Красимир Гълъбов: За
30. Лорита Радева: За
31. Мирослав Боршош: За
32. Николай Велчев: За
33. Пламен Данаилов: За
34. Пламена Терзирадева- Велкова: За
35. Росица Николова: За
36. Румен Александров: За
37. Севделина Петрова: За
38. Симеон Ставрев: За
39. Станислав Младенов: За
40. Стефан Марков: За
41. Стефан Спасов: За
42. Татяна Георгиева: За
43. Христо Копаранов: За
44. Цветелина Симеонова- Заркин: За
45. Цветомир Петров: За

ДНЕВЕН РЕД

Приветствия от кмета на Столичната община и председателя на Столичния общински 
съвет.

2 Награждаване със званието „Почетен гражданин на София”.
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Господин Цветомир Петров - председател на СОС: Колеги преди да започнем с 
тържественото заседание, искам да изкажем своята съпричастност и съболезнование към 
близките, приятелите и колегите на загиналите български военни пилоти майор Петко 
Димитров и старши лейтенант Венцислав Дункин. Нека отдадем своята почит с 
едноминутно мълчание.
С едноминутно мълчание всички присъстващи в залата на Столичен общински 
съвет отдават своята почит към загиналите български военни пилоти.

Точка 1 (Първа)

СОА18-000/17.09.2024 г.
Приветствия от кмета на Столичната община и председателя на Столичния 
общински съвет.
Господин Цветомир Петров - председател на СОС: Скъпи колеги, уважаеми господин 
кмете, уважаеми гости и съграждани,
Днес не е само денят на София, днес е празник на България, защото нашата столица е 
сърцето и лицето на държавата. Освен това този ден е и наш професионален празник като 
общински съветници. За пръв път го отбелязваме в този така фрагментиран състав на 
общинския съвет, но въпреки различията си през изминалата година доказахме, че 
можем да се обединим в името на важните за града ни решения.
Различните ни политически възгледи не са пречка, когато пред нас стои общата кауза — 
развитието на София. Хората не се интересуват много от това, кой общински съветник 
от коя партия е, какво е казал, на кого и защо. Те се интересуват от важните неща, от 
това, да могат да ползват удобен и редовен градски транспорт, да се разхождат по добре 
поддържани улици и тротоари, да изпращат децата си в модерни училища и детски 
градини.
Гражданите на София искат промяна и развитие, и доверието, което ни гласуват, е не 
просто отговорност; то е нашата мотивация да действаме решително и навреме.
Днешният празник е не само празник на нашия град, но и светъл християнски празник, 
посветен на Света София и нейните дъщери Вяра, Надежда и Любов. Тези християнски 
добродетели ни напомнят за моралните устои, които трябва да ни водят: вярата в по- 
доброто утре, надеждата за по-светло бъдеще и любовта към нашите близки и нашия 
град. Именно в този дух искам да благодаря на всички наши съграждани, които с труда 
си всеки ден правят София едно по-добро място за живеене. Специално благодаря на 
лекарите и учителите, които се грижат за нас и нашето бъдеще.
Искам да изкажа своята благодарност към кмета на София и към всички районни 
кметове, които всекидневно работят за развитието на града и решаването на проблемите 
на всеки район и квартал. Техният труд е от огромно значение за общия напредък на 
София и тяхната ангажираност заслужава нашето признание.
Благодаря и на общинските служители, защото техният ежедневен труд е този, който 
определя оценката на гражданите към управлението на нашия град.
Също така благодаря на моите колеги общински съветници за тяхната отговорност в 
тежките решения и упоритата работа, с която изпълняват своя дълг към жителите на 
София.
И накрая искам да насърча всички граждани на София да продължават да бъдат активни 
участници в живота на града. Вашата гражданска активност е нашият пътеводител, а 
заедно с активността ви пожелавам здраве, късмет, и светлина по пътя напред!
Честит празник! {Ръкопляскания.)
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Сега имам удоволствието да дам думата на кмета на град София господин Васил Терзиев. 
Г-н Васил Терзиев - кмет на CO Изказване /Изказване кмет/ - Уважаеми съграждани, 
скъпи приятели на София, уважаеми колеги,
Днес отбелязваме празника на нашата столица, град с история, изпълнена със значими 
моменти, град, който винаги е бил в сърцето на България.
София не е просто географско място. Тя е символ на духовност, култура и напредък. Но 
днес, когато честваме този празник, трябва да се запитаме какво още можем да направим, 
за да бъде София не само столица на миналото, но и град на бъдещето.
В последните години сме свидетели на нарастващо политическо напрежение. 
Партийните различия, остри конфликти и постоянни сблъсъци се превърнаха в пречка за 
напредъка на града и страната ни. Днес в деня на София искам да призова всички 
политически сили, независимо от тяхната идеология или позиция, към помирение. Ние 
сме изправени пред множество предизвикателства от инфраструктурни проблеми, 
екологични кризи, социално неравенство, икономически предизвикателства. Тези 
проблеми изискват общи усилия, колективна мъдрост и съвместни решения. 
Политическите партии не бива да се възприемат като непримирими врагове. Те са част 
от един и същ организъм, нашата демокрация. Да спорим здравословно, да предлагаме 
различна визия е нужно, но да разделяме обществото, да блокираме прогреса е опасно. 
Днес повече от всякога имаме нужда от национално обединение около общи цели. 
Пример за това може да дойде точно от нашия град. София винаги е била средище на 
разнообразни идеи, култура и традиции. Нека същото това разнообразие в политическите 
възгледи ни обедини, вместо да ни разединява. Нуждаем се от нов дух на 
сътрудничество, където различията не са бариери, а възможности за намиране на по
добри решения. Вярвам, че помирението между политическите сили не означава 
отстъпление от принципите, а съгласие за постигане на общото благо. Нека в деня на 
София положим основите на нов политически климат, такъв, в който се търсят решения, 
а не поводи за разделения.
Скъпи съграждани, предизвикателствата пред София и пред България са големи, но 
заедно, с единство и политическа воля можем да ги преодолеем. Нека нашата столица 
бъде не само символ на история, но и модел за бъдеще, изградено с диалог, взаимно 
уважаеми и сътрудничество!
Честит празник на София! (Ръкопляскания.')
Господин Цветомир Петров — председател на СОС: Сега давам думата за изказване от 
името на групата на господин Борис Бонев. Заповядайте.
Борис Бонев /ПГ ПП - ДБ (СПАСИ СОФИЯ)/ - Изказване от името на групата /Изказване 
от името на групата чл. 43.(5)/ - Благодаря.
Уважаеми колеги, уважаеми гости, уважаеми почетни граждани на София, скъпи 
софиянци,
Бих искал от името на групата на „ПГ Продължаваме промяната - Демократична 
България и „Спаси София“ да продължа поздравленията, които вече отправиха господин 
Терзиев и господин Петров.
Преди 32 години с решение на Столичния общински съвет църковният празник на 
мъчениците София, Вяра, Надежда и Любов, е избран за празник на нашата столица. 
Кръстена на божията мъдрост, днес тя е дом на всички нас! Вярвам, че всички ще се 
присъедините към поздравите към всички софиянци - родените тук, но и онези, избрали 
любимия ни град, за да потърсят по-добър живот. Вярвам, че можем заедно да направим 
и не само приветствия, но и заслужен поклон пред хората, които не просто празнуват 
днес деня на своя град, но и го правят, докато се грижат за него.
Да пожелаем на неуморните водачи на градския ни транспорт спорна и безопасна работа, 
докато движат града, на трудещите се в здравните ни заведения и училища, по-малко 
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притеснения и болежки и повече усмивки, докато поддържат града ни здрав и образован, 
на служителите от чистотата - повече сила, докато поддържат обществените ни 
пространства спретнати и чисти, на служителите на централната и районните 
администрации, които движат бюрократичния бегемот на най-населената и богата 
община в страната, здрави нерви и по-малко документи!
Освен към гражданите на София искам да се обърна и към моите колеги тук в залата, за 
да адресирам кризата на доверие, в която пребиваваме вече толкова време. Видно е, че 
избирателите искат ние, политиците да разберем един много прост урок, изписан на 
фасадата на нашето Народно събрание: „Съединението прави силата“! Софиянци 
очакват повече мъдрост и прагматичност. Надявам се, че ако можем да намерим пълно 
съгласие за нещо, то е, че софиянци заслужават не само политически речи, но и реални 
действия, да търсим консенсус и да придвижваме крайно нужните реформи за развитието 
на София и обществото ни, въпреки различните гледни точки, които имаме.
Надявам се, че всички тук разбираме, че от нас се очаква да преобразим града ни и да 
скъсим дистанцията между София и Прага например, където трамвай означава бърз и 
редовен транспорт, Виена, където общинско жилище не е синоним на мизерия, 
Барселона, където опазването на културното наследство не значи „за сведение“ или 
Париж, който е най-добрият град за стартиращи предприятия в Европа.
От днешния празничен ден напред пожелавам вярата, надеждата и любовта да бъдат 
водещите принципи на нашето съществуване, а мъдростта да бди над нас така, както го 
е правила през всичките хиляди години от историята на София.
Честит празник, скъпи съграждани!
Честит празник, София! Обичаме те! (Ръкопляскания.)
Господин Цветомир Петров - председател на СОС: Сега давам думата за изказване от 
името на групата на господин Антон Хекимян. Заповядайте.
Антон Хекимян /ПГ ГЕРБ и СДС/ - Изказване от името на групата /Изказване от името 
на групата чл. 43.(5)/ - Благодаря, господин председател.
Уважаеми съграждани, честит празник! Честит празник на София, на всички софиянци и 
всички, които обичат града ни! Защото София е отговорност, София е дом и вдъхновение, 
София е образование и развитие, София е история и бъдеще. Това е градът наследство. 
Сега ще ви разкажа накратко за едно 20-годишно наследство. За двадесет години 
превърнахме София в модерна европейска столица с изградено през последните години 
повече от 40 километра метро. Разширението на този най-мащабен за града ни проект 
продължава с изработените от нас проекти към още райони на София.
Всяка година в мандатите изграждахме и ремонтирахме над 20 ключови пътни обекти, 
знакови са кръстовищата на две нива, като тези на Лъвов мост, пред Семинарията, на 
булевардите „Гешов“, „Драган Цанков“ и „Цар Борис III“.
През 2009 г. в София нямаше нито един климатизиран автобус. Днес разполагаме с 
модерен наземен градски транспорт с над 90% обновени линии на автобусите, над 50% 
от трамваите и 100% обновени тролеи. С управлението въведохме безконтактното 
плащане за пътуване в градския транспорт. Транспортната свързаност е наша запазена 
марка. Проектите за пробивите при бул. „Копенхаген“, „Петър Дертлиев“, „Филип 
Кутев“ са наше дело; на финалния етап е още един знаков булевард - пробива при „Тодор 
Каблешков“, който ще облекчи движението на голяма част от града. Околовръстният път 
на София е плод на усилията на екипите на ГЕРБ в общината и на национално ниво. 
Близо 40 километра от най-важния градски ринг бяха построени през последните години 
- „Южната дъга“, „Северната скоростна тангента“, тангентите в западната част на 
столицата, сега предлагаме и нова идея - трасето да завърши с тунел.
Изградихме най-голямата в страната интегрирана автоматизирана система за видео 
наблюдение и сигурност, в която включихме над 4500 камери. В мандата създадохме 
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първи общинска полиция, както и първата в България общинска служба за аварийна 
помощ и превенция.
Безопасността на пътя винаги е била приоритет. Районите около училищата и детските 
градини бяха подсигурени със защитни елементи. Първи в страната въведохме зона 30, 
изградихме и защитихме пешеходни острови в средата на булевардите, за да може 
пешеходците да се чувстват защитени.
Децата винаги са били във фокуса на ГЕРБ и затова за най-малките изградихме над 500 
площадки за игра. С нашите усилия бяха построени 144 сгради на детски градини и 
обновени десетки училища. Съвсем скоро ще отвори и съвсем ново училище в 
„Манастирски ливади запад“.
София с лидерството на ГЕРБ спечели титлата Европейска столица на спорта и 
подкрепата към масовия спорт в изграждането на фитнеси на открито и над 600 проекта 
за клубове, които развиват детско-юношеския спорт, ни гарантираха тази постоянна 
столица на спорта. ГЕРБ изградихме най-голямата мултифункционална спортна зала в 
България „Арена“, съоръжение, което донесе многобройни успехи на българския спорт 
и културните мероприятия, които се проведоха там през последните десет години. 
Открихме четири нови музея, изградихме два археологически парка и построихме 14 
паметника, за да запазим облика на София като столица на културата и на духа.
ГЕРБ/СДС започнахме изграждането на първата общинска детска поликлиника в район 
„Възраждане“, инвестирахме пари в здравната система. Петдесет деца са родени 
благодарение на първата общинска програма за асистирана репродукция, а 27 000 жени 
преминаха през първия групов скрининг за рак на гърдата. Създадохме първата програма 
за подмяна на старите печки на дърва и въглища и успяхме устойчиво да намалим 
замърсяването на въздуха под средната норма на година за фини прахови частици през 
последните четири години.
Работата в кварталите започна със знаково заличаване на така наречените кални плочки 
и облагородяване на междублокови пространства. Знакови площади в града като този на 
НДК, „Славейков“, „Гарибалди“, „Седмочисленици“ са проекти, реализирани от нас. За 
транспортната свързаност бяха изградени 30 километра нови улици и над 100 километра 
велоалеи.
Възстановихме най-големите паркове на София и любими места за разходка на софиянци 
- Северния, Западния и Южния, Борисовата градина. Създадохме и изцяло нови паркове, 
като този в парк „Възраждане“.
През всичките години, в които управлявахме София, ние подобрихме градската среда, 
знатните места на града се родиха за нов живот като любимо място на хората, които пазят 
спомени в духа на стара София, майките с деца и младите и модерни хора. Младите и 
модерни софиянци - сега са на 20 години. Тези 20-годишни младежи са пораснали заедно 
с града си, до като той се е обновявал и развивал, за да може да е част от един жив, 
свързан и желан за живеене град. Двадесетгодишните не помнят София през 2004 година, 
но много от нас я помнят. Тогава също искахме градът ни да е хубав и успяхме да 
постигнем този хубав град с много усилия, труд и работа за хората.
Отрицанието на свършеното за 20 години само заради самото отрицание не може да 
заличи улици, булеварди, метро, паркове, хората, които са благодарни за труда. Сега 20- 
годишните мечтаят за един още по-хубав град и имат право на това, защото имат върху 
какво да стъпят, имат наследство, което ценят и ще развиват.
За нас от ГЕРБ/СДС София е отговорност, грижа и кауза и ще продължим да работим за 
хората. С тревога понякога наблюдаваме какво се случва или по-скоро не се случва в 
града ни и силно се надяваме това наследство да не бъде прахосано. Това може да се 
случи само и единствено с политическа мъдрост и работа заедно за града. Нека да 
обичаме София.
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Честит празник! (Ръкопляскания.)
Господин Цветомир Петров - председател на СОС: Сега давам думата за изказване от 
името на групата на господин Иван Таков. Заповядайте, господин Таков.
Иван Таков /ПГ БСП за България/ - Изказване от името на групата /Изказване от името 
на групата чл. 43.(5)/ - Скъпи софиянци, уважаеми почетни граждани на София, 
уважаеми колеги,
В деня, в който Православната църква почита паметта на светите мъченици Вяра, 
Надежда, Любов и майка им София, отбелязваме празника и на нашия град. София 
означава мъдрост - мъдрост, натрупана повече от 7000 години и управлявана от цезари, 
василевси, ханове, султани и царе, хилядолетната история прави нашия град един от най- 
старите в Европа и ни задължава днес да го пазим, да се грижим за него и да го развиваме. 
Крайно време е да започнем процеса на структурните промени в Столична община в 
посока децентрализация:
- да покажем, че Столична община може да бъде добър стопанин, като върнем всички 
комунални услуги обратно в Столична община;
- да се погрижим за съществуващите и да създадем нови, сред които и Общинско 
предприятие по чистота, да обърнем особено внимание и да се погрижим за транспорта 
в София;
- да подобрим условията на труд в транспортните дружества, да осигурим средства за 
поддръжка на подвижния състав;
- да предложим социална транспортна услуга на софиянци, която да бъде достъпна, 
удобна и предпочитана;
- да подобрим инфраструктурата в кварталите;
- да направим достъпни и качествени общинското образование и здравеопазването, да 
концентрираме усилия и да намерим решение веднъж завинаги на дългогодишния 
проблем с липсата на места в детските ясли и градини;
- да запазим зелените площи в града и да се справим със замърсения въздух в София;
- да спрем порочната практика за разпродаване на общинско имущество и да насочим 
усилията си към увеличение на броя на общинските жилища;
- да предложим бюджет на Столична община за следващата година, който ясно да 
показва политиките в полза на гражданите, по който ще можем да работим всички 
заедно, бюджет, в който приходите не са подценени, разходите са разумни и полезни, а 
Капиталовата програма е изпълнима.
Градът има нужда от смели и разумни действия, не само от нашите действия тук в 
Столичния общински съвет, но и от тези в Народното събрание. Развитието и грижата за 
София трябва да бъдат приоритет на кандидатите за народни представители от всички 
партии в трите столични многомандатни избирателни райони в предстоящите 
предсрочни парламентарни избори.
Закон за София е крайно наложителен. Повече от необходими са и промени в Закона за 
устройството и застрояването на Столична община, а безценното богатство на града ни, 
планината Витоша заслужава специално внимание, за да я направим достъпна 
гостоприемна и желана за спорт и отдих на софиянци и гостите на столицата.
Нашата и на народните представители отговорност е заедно да работим активно за 
намиране на най-добрите решения за управление на отпадъците и за защита интересите 
на гражданите на София чрез промени в Закона за управление на отпадъците.
Уважаеми колеги общински съветници, нека да работим така, че софиянци да се чувстват 
горди граждани на европейска столица. Нашата голяма отговорност като общински 
съветници е да върнем вярата на хората, че градът ни ще бъде по-добро място за живот, 
да им дадем надежда, че имат бъдеще в сигурен, удобен, чист и зелен град, а любовта 
към нашия дом да ни води към мъдри решения за София.
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Нека в днешния празничен ден да си пожелаем градът ни да пребъде!
Нека децата на София да растат безгрижно и щастливо, техните родители да разполагат 
с добри условия за работа и възможност за реализация в града, а възрастните хора да 
водят достоен и спокоен живот!
Нека да работим така, че резултатите от нашите действия да се отразяват в девиза на 
София „Расте, но не старее“!
Нека нашата София да бъде град за всички хора!
Честит празник, София! Честит празник, софиянци! (Ръкопляскалия.)

Точка 2 (Втора)

СОА18-000/17.09.2024 г.
Награждаване със званието „Почетен гражданин на София”.
Господин Цветомир Петров - председател на СОС: Сега е време да преминем към 
най-приятната част от днешната работа - връчването на отличията на Столична община 
за тази година.
Имам удоволствието да поканя професор Христо Баларев да получи отличието 
„Почетен гражданин на София“.
Професор Христо Баларев е виден учен в областта на неорганичната химия и с 
дългогодишна научна кариера в Института по обща и неорганични химия на БАН и 
значим научен преподавателски принос в своята област. В знак на признателност на 
сериозната му научна и обществена дейност Столичен общински съвет взе решение 258 
от 13 юни 2024 г. и удостои професор Христо Баларев със званието „Почетен гражданин 
на София“ по повод неговата 90 годишнина. Здраво и творческо дълголетие Ви желая, 
професоре! Заповядайте. (Ръкопляскалия.)
Проф. Христо Баларев: Уважаеми господин кмет, уважаеми общински съветници, 
благодаря за високото отличие! Аз съм роден в София и целият ми съзнателен живот 
протече тук в София. Първите ми детински спомени са от военните паради на 
Гергьовден, когато цар Борис приемаше, качил се на стълбите пред Народното събрание. 
Спомням си 1940 година, когато цяла България пееше от Добруджански край и когато 
при нас на „Патриарх Евтимий“ бяха излезли всички софиянци и се виеше едно огромно 
хоро. Спомням си големите опашки пред черквата „Александър Невски“, когато 
България се прощаваше с цар Борис III. Помня бомбардировките над София. Помня 
всички етапи от развитието на социализма в България и си спомням по времето на 
развития социализъм, че България нямаше 1000 лева за годишната вноска за участието 
ни в Международния съюз по чиста и приложна химия и това петно над България се 
наложи аз да участвам в неговото измиване.
През 1997 г. бях назначен за заместник-министър на образованието и науката в кабинета 
на Иван Костов и тогава една от задачите, не бих казал десетки, може би да не кажа 
стотици, които имах, но една от макар и малките задачи беше възстановяването 
членството на България в Международния съюз по чиста и приложна химия, нещо, което 
успяхме да го направим 1999 година и да организираме симпозиуми. София се превърна 
в един културен, научен център на Европа.
Когато получих това съобщение, че сте ме удостоили с високо звание „Почетен 
гражданин на София“, се сетих за едно стихотворение на Ръдиард Киплинг, което в 
превод на български, не мога да го кажа в стихотворна форма, означава, че Бог дава на 
всички хора да обичат цялата земя. Но понеже човешкото сърце е малко, той определя за 
всеки един човек едно местенце, което да докаже, че обича над всичко. Това местенце за 
мен е София.
Благодаря ви! (Ръкопляскалия.)
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Господин Цветомир Петров - председател на СОС: Столичен общински съвет с 
решение 513 удостоява българските алпинисти Иван Вълчев и Кирил Досков с 
отличието „Почетен гражданин на София“. Двамата смели българи са изявени 
представители на българската школа и оставят траен отпечатък в историята на 
алпинизма. Отличието се връчва във връзка с 40-годишнината от покоряването на най- 
високия връх на света Еверест от българската експедиция. Тук сред нас е господин Иван 
Вълчев. Заповядайте, господин Вълчев. (Ръкопляскалия.)
Господин Вълчев ще получи от името на господин Кирил Досков отличието „Почетен 
гражданин на София“. Заповядайте.
Преди два месеца светът беше олимпиада, а всички ние се гордеехме и продължаваме да 
го правим заради безспорните успехи на нашите олимпийци. Независимо от това кой 
какъв медал е спечелил, за нас те са златни шампиони.
- С решение 518 на общинския съвет „Почетен гражданин на София“ се присъжда на 
Божидар Андреев, български състезател по вдигане на тежести и бронзов медалист от 
Олимпиадата в Париж. Заповядайте, господин Андреев. (Ръкопляскалия.)
- С решение 519 на общинския съвет „Почетен гражданин на София“ се присъжда на 
Боряна Калейн, българска състезателка по художествена гимнастика и завоювала 
сребърен медал на летните олимпийски игри в Париж. (Ръкопляскалия.)
- С решение 520 на Столичен общински съвет „Почетен гражданин на София“ се 
присъжда на Карлос Насар, български състезател по вдигане на тежести и олимпийски 
шампион. (Ръкопляскалия.)
- С решение 522 на общинския съвет „Почетен гражданин на София“ се присъжда на 
Магомед Рамазанов, български състезател по свободна борба и златен медалист на 
олимпиадата в Париж. (Ръкопляскалия.)
- С решение 523 на общинския съвет „Почетен гражданин на София“ се присъжда на 
Руади Ружди, български лекоатлет и параолимпиец и двукратен олимпийски шампион. 
(Ръкопляскайия.)
- С решение 524 на общинския съвет „Почетен гражданин на София“ се присъжда на 
Семен Новиков - български състезател по свободна борба и олимпийски шампион. 
(Ръкопляскалия.)
- С решение 525 на общинския съвет „Почетен гражданин на София се присъжда на 
Хавиер Ибаньес, български боксьор и бронзов медалист от Олимпиадата в Париж. 
(Ръкопляскалия.)
От името на всички олимпийци ще дам думата за поздравление към всички нас и към 
гражданите на София на Боряна Калейн. Заповядайте.
Боряна Калейн: Уважаеми господин Терзиев, уважаеми господин Петров, дами и 
господа,
От името на моите колеги искам да благодаря, че за пореден път показахте уважението 
си към нашия спортен резултат на олимпийските игри в Париж и към труда, който 
полагаме всекидневно, за да прославяме България. За нас е чест и гордост да бъдем 
удостоени със званието „Почетен гражданин на София“ и още по-хубавото е, че се случва 
в този прекрасен ден, празника на нашата столица. Вярвам, че заедно със Столична 
община гледаме в една посока, а именно, да подобрим условията, в които се готвим ние, 
професионалните спортисти и децата на България, бъдещите олимпийски шампиони. 
Господин Терзиев, пожелавам на Вас и Вашия екип весело посрещане на този празник. 
Поздравявам всеки един гражданин на нашата столица и всеки един човек, който обича 
София. Аз самата като родена в този град и израснала имах щастието и да се развивам 
тук. Това е любимият ми град и винаги ще бъде, винаги ще бъде в сърцето ми.
Пожелавам на всички нас да бъдем здрави, да бъдем щастливи и да посрещнем този 
празник с усмивка на лице.
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Благодаря ви и весел празник! (Ръкопляскалия.)
Господин Цветомир Петров - председател на СОС: Искам да поканя всички почетни
граждани отпред, тъй като ви чакат фотографи, за една обща снимка.
А за всички останали колеги, в 11.30 часа е специалната част с вдигането на знамената
пред църквата „Света София“.
С това закривам днешното тържествено заседание.
Поради изчерпване на дневния ред в 10:52 часа, председателят - господин Цветомир
Петров закри 19, тържествено, заседание на СОС.
Протоколът е изготвен на 20.09.2024 г.
Проведените поименни гласувания са приложени към протокола.

Заместник-председател
на Столичния общински
сьвет:     
/инж. Бойко Димитров/

Заместник-пред  [седател
на Столичния общински
съвет:_______  
/Диана Тонова/

Заместник-пред
 

срдател
на Столичния^^щински
съвет:     
/СевделижДИтрова/

Протоколът е изготвен на основание чл.29 от Закона за местното самоуправление и
местната администрация и чл.чл.105, 106 и 107 от Правилника за организацията и
дейността на Столичния общински съвет.
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